

Customs Notice No. (7 / 2017)

Procedures for Proving Exportation of Goods for VAT

Purposes

Pursuant to the requirements of the Federal Tax Authority (FTA), and in order to facilitate procedures of proving exportation of goods through Customs exit points for value-added tax (VAT) purposes, the taxpayer must abide by the terms and procedures provided herein for proving export of goods;

Therefore, the following have been decided:

Article (1)

To prove exportation of the goods outside the country, the following procedures are required:

- 1- Issuing a customs declaration in accordance with customs procedures applicable for proving export of goods outside the country.
- 2- Issuing authenticated Customs Exit /Entry Certificate.
- 3- Actual examination (inspection) of goods (in terms of description, type, quantity, weight, country of origin, ...etc.)

Article (2)

The above procedure shall not be duplicated when claiming refund of customs duty and deposits from Dubai Customs and for proving exportation of the goods for VAT purposes for the same transaction. Other procedures and conditions applicable for the purpose of customs duty and deposits refund shall remain unchanged.

Article (3)

This Notice shall be applicable on consignments and goods being cleared by Customs starting January 1st, 2018. All concerned departments and business units shall take necessary actions to implement it in their respective scope.

Ahmed Mahboob Musabih
Director of Dubai Customs



أحمد محبوب مصبح
مدير جمارك دبي

إعلان جمركي رقم (7 / 2017)

بشأن إجراءات إثبات تصدير البضائع لغايات ضريبة

القيمة المضافة

بناءً على متطلبات الهيئة الاتحادية للضرائب ولأغراض تسهيل إجراءات إثبات تصدير البضائع عبر المنافذ الجمركية لغايات ضريبة القيمة المضافة، يتعين على دافع الضريبة الذي يرغب في إثبات تصدير البضائع الالتزام بالأحكام والشروط المبينة في هذا الاعلان.

وعليه، فقد تقرر ما يلي :

المادة (1)

يشترط لإثبات تصدير البضائع خارج الدولة اتباع الاجراءات التالية:

- 1- تنظيم بيان جمركي معد وفق الإجراءات الجمركية المتبعة لإثبات خروج البضاعة من الدولة.
- 2- تنظيم شهادة خروج / دخول الجمارك معتمدة.
- 3- معاينة (تفتيش) البضائع معاينة فعلية من حيث (الوصف، النوع، الكمية، الوزن، بلد المنشأ ... إلخ)

المادة (2)

لن يتم تكرار الاجراءات والشروط المبينة أعلاه في حال المطالبة باسترداد الرسوم والضمانات الجمركية من الجمارك وإثبات تصدير البضائع لأغراض ضريبة القيمة المضافة للهيئة الاتحادية للضرائب عن ذات المعاملة، على أن تظل باقي الاجراءات والشروط الأخرى المتبعة لغايات رد الرسوم والضمانات الجمركية كما هي.

المادة (3)

يُطبق هذا الاعلان الجمركي على الشحنات والبضائع التي يجري تخليصها اعتباراً من 2018/01/01 وعلى كافة الجهات والادارات المعنية اتخاذ الاجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

